



MUNICIPAL  
**Gazette**  
MUNICIPALE  
DE—OF  
**Montreal**

— Toutes communications se rapportant aux annonces ou aux abonnements devront être adressées tout simplement comme suit:

“LA GAZETTE MUNICIPALE”  
Bureau de Poste: 465 ou  
42 Place Jacques-Cartier, Montréal.  
— Toutes communications se rapportant à la rédaction, devront être adressées comme suit:  
“LA GAZETTE MUNICIPALE”  
Hôtel de Ville, . . . . . Montréal

— All communications relative to advertisements or subscription, should be addressed simply as follows:

“THE MUNICIPAL GAZETTE”  
Post Office Box: 465 or 42  
Jacques-Cartier Square, Montreal  
All communications relative to the editorial part of the paper should be addressed as follows:  
“THE MUNICIPAL GAZETTE”  
City Hall . . . . . Montreal.  
Telephone Main 4240.

Paraît le lundi matin

Published every Monday morning

Abonnements \$4 par an  
Subscriptions a year

Payables d'avance  
Payable in advance

Organe officiel de la Corporation de la Ville de Montréal  
Official organ of the Corporation of the City of Montreal  
CANADA

# DELIBERATIONS

## BUREAU DES COMMISSAIRES

Compte rendu de l'assemblée du 27 juin, 1912, a.m.

Son Honneur le Maire, L. A. Lavallée, MM. Dupuis, Lachapelle et Godfrey.

1.—M. l'ex-échevin Lussier introduit une délégation des citoyens de Bordeaux qui se plaignent que les règlements des bâtisses ne sont pas observés.

M. Lussier s'engage à produire une liste des bâtisses qui sont érigées contrairement aux règlements dans ledit quartier.

2.—M. l'échevin Mayrand introduit au Bureau une délégation de propriétaires de la rue de Lorimier qui demandent que le pavage de ladite rue entre Sherbrooke et Rachel, soit fait en asphalte et non pas en blocs de scories.

L'Ingénieur en Chef présent au Bureau reçoit instructions d'étudier les demandes des délégués avant de soumettre son rapport sur le pavage de ladite rue.

Son Honneur le Maire demande à l'un des délégués M. Bourdon, qui a le contrat pour la fourniture de la brique s'il ne lui serait pas possible de fournir de la brique en plus grande quantité vu les travaux considérables qui doivent être exécutés.

M. Bourdon, président de la St-Lawrence Brick Terra Cotta Co., déclare qu'il serait prêt à le faire s'il n'y avait pas de retards apportés dans l'expédition par les chars

M. Wainwright, vice-Président de la Cie du Grand Tronc, promet de s'intéresser à la chose et déclare que si M. Bourdon consent à lui donner à l'avance les Nos. des chars où sont consignées ces marchandises, il fera tout en son possible pour empêcher des retards, ce que M. Bourdon s'engage de faire.

3.—M. Lussier s'étant plaint au Bureau, de la nuisance causée dans le quartier Bordeaux par les animaux errants, le Chef de Police est appelé devant le Bureau et reçoit instructions de trouver un local pour l'établissement d'un enclos public dans ledit quartier.

Il est

4.—Résolu: De demander à l'Ingénieur en Chef de faire rapport si les travaux de l'entrepreneur MacDonald, dans le quartier Emard sont terminés et si les spécifications du contrat ont été remplies.

5.—Une délégation du Conseil des Métiers et du Travail de Montréal, composé de MM. Lynch, Campeau et autres, se présente devant le Bureau et se plaint que l'échelle des salaires raisonnables n'est pas suivie dans les contrats McGuigan, pour le Filtration Plant et Peter Lyall, pour le nouvel édifice municipal.

## BOARD OF COMMISSIONERS

Report of meeting held on the 27th June 1912, a.m.

Present: His Worship the Mayor L. A. Lavallée, and Messrs Dupuis, Lachapelle and Godfrey.

1.—Ex-alderman Lussier introduced a delegation of citizens of Bordeaux complaining that the building by-laws are not being complied with.

Mr. Lussier was requested to submit a list of buildings erected contrary to the by-law of said ward.

2.—Ald. Mayrand introduced to the Board a delegation of proprietors residing on DeLorimier avenue, asking that said street between Sherbrooke and Rachel streets, be paved with asphalt and not with scoria blocks.

The Chief Engineer, who was present at the meeting, was instructed to consider the request made by the delegates before submitting his report on the paving of said street.

His Worship the Mayor asked one of the delegates, Mr. Bourdon, who was awarded the contract for the supply of bricks, if it could not be possible for him to supply bricks in larger quantities in view of the extensive works which are carried out.

Mr. Bourdon, president of The St. Lawrence Pressed Brick & Terra Cotta Co., Ltd., stated he was prepared to do so provided there be no delay in the shipping by the cars.

Mr. Wainwright, vice-president of the Grand Trunk Ry. Co., promised to take an interest in the matter and stated that if Mr. Bourdon would consent to give him in advance the Nos. of the cars in which said bricks are consigned, he would do his utmost to prevent any delay, and Mr. Bourdon agreed to do so.

3.—Mr. Lussier having complained to the Board of the nuisance caused in Bordeaux ward by stray animals, the Chief of Police was called before the Board and was instructed to find out a site for the establishment of a public pound in said ward.

4.—Resolved: To ask the Chief Engineer to report as to whether the works of contractor MacDonald, in Emard ward, are completed, and if the specifications of the contract have been complied with.

5.—A delegation of the Trades and Labor Council of Montréal, composed of Messrs Lynch, Campeau and others, appeared before the Board and complained that the scale of fair wages was not complied with in the McGuigan contracts for the Filtration Plant, and in the Peter Lyall contract for the New Municipal building.